
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Fødevareministeren

Dato: 30. november 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 139
Kan ministeren forklare, hvorfor Sundhedsstyrelsen stadig anbefaler en kost-
pyramide, hvor kulhydrater har en yderst fremtrædende placering, selv om
flere og flere studier viser, at massiv indtagelse af kulhydrater alt andet lige
fører til et for stort kalorieindtag, da mange kulhydrater ikke mætter nævne-
værdigt, hvorfor Vestens fedmeepidemi i høj grad kan tilskrives et alt for stort
indtag af kulhydrater?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Julie Skovsby
formand
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